



**LANGUAGE:** French  
**PUBLISHER:** Eyrolles éditions

**GENRE:** Social feel-good, Mystery  
**TOPICS:** rocky quest, hope for a better life, dangerous neighbourhood  
**SERIES:** /

**PAGES:** 352  
**WORDS:** 68,000 approx.  
**PRICE:** 18.90 EUR  
**ISBN:** 9782416008443  
**PUBLICATION:** March 2, 2023

**TRANSLATION RIGHTS**  
 All rights available

**SUBSIDIARY RIGHTS**  
 All rights available

**DERIVATIVE RIGHTS**  
 All rights available

## THE BLESSED ADVENTURE OF THE TOXIC BAG

By David Zaoui

### KEYNOTE

---

In a poor suburban neighbourhood, three religious men join forces to do the right thing with dirty money.

### SELLING POINTS

---

- A crazy quest, driven by the hope for a better life.
- An extraordinary humanist adventure.
- A witty writing style.

### DESCRIPTION

---

Richard Belmondo, also known as Richou, is an ordinary thirty-year-old man who works at a series of odd jobs. In the underprivileged suburban neighborhood where he has always lived, drug dealing is taking its toll and solidarity between neighbors no longer seems to work... But one day, an unexpected event will change his life forever. By a strange coincidence, Richard finds himself in possession of a sports bag full of money: drug money! On the wise advice of his neighbor, Rabbi Meyer, supported by the imam and the town priest, he undertakes to share the money to help renovate the neighborhood and bring back its soul. Meanwhile, the dealer's gang sends its troops in search of the lost bag... It is the beginning of an extraordinary humanist adventure.

### PRESS

---

"From hilarious situations to domestic dramas, David Zaoui cheerfully embarks the reader on a captivating quest, driven by the hope for a better life."

### AUTHOR

---

Born in 1977 in Paris, David Zaoui is the author of several novels published by JC Lattès and Le Livre de poche, including *The Humanist Killer*, winner of the Chambéry First Novel Festival and translated into several languages.



**LANGUE :** Français  
**EDITEUR :** Eyrolles éditions

**GENRE :** Feel good social  
**THEMES :** quête rocambolesque, espoir d'une vie meilleure, quartiers  
**SERIE :** /

**PAGES :** 352  
**MOTS :** 68,000 approx.  
**PRIX :** 18.90 EUR  
**ISBN :** 9782416008443  
**PARUTION :** 2 mars 2023

**DROITS DE TRADUCTION**  
Tous droits disponibles

**DROITS SECONDS**  
Tous droits disponibles

**DROITS DERIVES**  
Tous droits disponibles

## L'AVENTURE BÉNIE DU SAC TOXIQUÉ

Par David Zaoui

### ACCROCHE

---

Dans un quartier de banlieue, trois religieux s'unissent pour faire le bien avec l'argent du mal.

### POINTS FORTS

---

- Une quête rocambolesque, motivée par l'espoir d'une vie meilleure.
- Une extraordinaire aventure humaniste
- Un texte à l'esprit déjanté.

### DESCRIPTION

---

Richard Belmondo, dit Richou, est un trentenaire ordinaire enchaînant les petits boulots. Dans le quartier de banlieue défavorisée où il a toujours vécu, le trafic de stupéfiants fait des ravages et la solidarité entre voisins ne fonctionne plus vraiment...

Mais un jour, un événement inattendu va définitivement changer sa vie. Par un curieux hasard, Richard se retrouve en possession d'un sac de sport rempli de billets : l'argent de la drogue ! Sur les conseils avisés de son voisin, le rabbin Meyer, lui-même épaulé par l'imam et le curé de la ville, il entreprend de redistribuer le pactole pour rénover le quartier et lui redonner une âme. Dans le même temps, le gang des trafiquants lance ses troupes, à la recherche du sac perdu...C'est le début d'une extraordinaire aventure humaniste.

### PRESSE

---

« De situations cocasses en drames domestiques, David Zaoui nous embarque joyeusement dans une quête captivante, motivée par l'espoir d'une vie meilleure. »

### AUTEUR

---

Né en 1977 à Pantin, David Zaoui a publié plusieurs romans chez Lattès et Le Livre de poche, dont *Le tueur humaniste*, lauréat du Festival du premier roman de Chambéry et traduit en plusieurs langues.